
وعدههای الهی در سنتهایش محقق میشود

شماره پرسش: ۳۱۰۵۵

تاریخ ارسال پرسش: ۲۰:۵۵:۰۸ ۱۴۰۰/۳/۲۶

متن پرسش

بسم الرب الشهدا و الصدیقین اُستاد عزیز سلام علیکم و رحمه االله خداقوت اُستاد عزیز میخواستم از

محضر جنابعالی کسب تکلیف کنم و راه خود را بدانم. اُستاد مدتی است که از درس فارغ شده ام و

سربازی را در سال دیگر در پیش دارم. میخواهم در این مدت و مدت پس از سربازی زندگی ام را

طوری که میخواهم عملی کنم. از سال پیش با مباحث زندگی پس از مرگ آشنا شدم و علاقه شدیدی

به یادگیری علوم معاد و تفسیر المیزان، شدم. مدتی بعد با دروس انسان شناسی شما را زیر نظر یکی

از شاگردانتان (که متاسفانه مشکلی برای ایشان پیش آمد و نتوانستم با ایشان ارتباط برقرار کنیم که

ایشان فرمودند بقیه کار را با شما جلو برویم) آموختم و پس از اتمام ایشون فرمودند که ما بخش

سلوک دینی را شروع کنیم و در حال خواندن کتاب فرزندم اینچنین باید بود هستیم. اُستاد بنا بر

مقدماتی که عرض شد چند درخواست داشتیم از شما ۱. اُستاد شما ترتیب سیر مطالعاتی را چطور برای

حقیر پیشنهاد میکنید؟ آیا همینطور ادامه کتب بخش سلوک دینی را ادامه دهیم؟ ۲. اُستاد ما عادت

داشتیم چکیده هر بخش از کتب را مینوشتیم تا وقتی بخش دیگر را بخوانیم قبلش آن چکیده را

بخوانیم تا آماده باشیم برای بخش جدید. اما متاسفانه اُستاد اینکار مقداری حقیر را دلسرد کرد.

بخشی از مطالب خیلی برایمان جذاب بود و هست مثل بخش جهاد و اخلاص و خلوص و... اما

بخش های دیگر شاید جذاب باشند اما نه مانند بخش هایی که مربوط به جهاد هست. اُستاد

ببخشید بنظر شما این خلاصه نویسی ها را ادامه دهیم؟ نظر شما در این باره چیست؟ ۳. اُستاد درباره

مطالعه تفسیر المیزان شما چه زمانی را پیشنهاد میکنید؟ آیا قبل از شروع تفسیر مقدمات خاصی

هست که باید بیاموزیم قبل از شروع تفسیر المیزان؟ ۴. اُستاد اگر به عنوان جوانی محضر شما

میرسیدیم شما به عنوان اُستاد و بزرگتر چه نصیحتی به حقیر میفرمودید؟ ۵. اُستاد سوالی قرآنی

داشتیم اگر اشتباه نکنیم مربوط به آیه ی «... االله لا یخلف المیعاد...» که خداوند هیچگاه از وعده خود

سرپیچی نمی کند. حال اُستاد سوالمان این است مثلا میشود خداوند به بنده اش منت بگذارد و به او

وعده مثلا شهادت در راه خودش را به او بدهد. آیا ممکن است به سبب گناهان و اشتباهات بنده، این

وعده الهی به عقب یا جلو بیفتد و کلا سلب شود این وعده از او؟ اُستاد اگر می شود وعده الهی

(شهادت در راه خدا) را به جلو انداخت چه کنیم که وعده الهی زودتر انجام شود؟ اُستاد لطفا این سوال

را با ذکر مثالی از شهادت، بفرماد. در نهایت از لطف و مهربانی شما اُستاد عزیز صیمیمانه تشکر

میکنیم. خدا خیرتان بدهد. جزاکم االله خیرا. ملتمس دعا



متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: ۱. سیر مطالعاتی سایت انشاءاالله میتواند مفید باشد. ۲. خلاصه نویسی بر

اساس اهمیتی که به آن موضوعِ خاص میدهید خوب است. ۳. حد اقل اگر بتوانید صد جلسه از

صوتهایی که در تبن سورهها عرض شدهاست را گوش بدهید و سپس به تفسیر المیزان رجوع

بفرماد خوب است. گوش سپردن به صوت سورههایی مثل «زمر»، «عنکبوت» و «آل عمران» و بعد از

آن به جزوه «روش کار با المیزان» که روی سایت هست رجوع فرماد. ۴. مطالعهی مباحث مربوط به

انقلاب اسلامی. ۵. وعدههای الهی در سنتهایش محقق میشود مثل آنکه سنت خدا آن است که

اجر محسنین را ضایع نمیکند و یا سنت خدا در دفاع از مومنین است. موفق باشید


